
 Lezing HEG op 15 september 
 

Een eeuw geleden 
stond er meer dan 
200.000 km¹ heg in 
ons land, waarvan 
tegenwoordig min-
der dan 30% over is. 
En nog steeds wor-
den heggen opge-
ruimd. Is dat erg? Ja!  

Kenneth Rijsdijk neemt je mee in zijn 
onderzoek naar de rol van heggen in 
ons landschap. Ze bieden een woon-
plek, voedsel en verbinding aan tallo-
ze planten en dieren. Maar ze be-
schermen ons ook tegen muizenpla-
gen, overstromingen en erosie en ze 
maken ons landschap lieflijk. Daar-
naast spelen ze een rol in het vermin-
deren van de verspreiding van ammo-
nia, pesticiden en mens-dier over-
drachtelijke ziekten. 
De regionale verschillen tussen de 
meer dan twintig hegvormen, die 
diep verbonden zijn met het Neder-
landse cultuurlandschap, zijn groot. 
De auteur voert levendige gesprekken 
met belanghebbenden als boeren, 
natuurbeschermers en mensen uit de 
gezondheidszorg en rekent ten slotte 
uit hoeveel profijt heggen ons per 
strekkende kilometer opleveren. Alle 
seinen staan op groen voor de groot-
schalige herinvoering van de heg in 
Nederland. 
Kenneth Rijsdijk is auteur en land-
schapsonderzoeker.  

Van de voorzitter 
 

Als je tegenwoordig ergens laat vallen dat 
je boer bent, is direct de vraag: Hoe lang 
nog? De stikstofdiscussie brengt ons allen 
in grote onzekerheid. Daarbij vergeten we 
dat we voor 2030 ook belangrijke klimaat-
doelen te halen hebben die voor onze ge-
zondheid en veiligheid vele malen belang-
rijker zijn. En vorige week kwam het 
nieuws dat, als we de klimaatdoelen ha-
len, in 2030 de helft van het stikstofpro-
bleem al opgelost is. Als agrarische sector 
snappen we het echt niet meer! De over-
heid wil miljarden uitgeven om ons te sa-
neren. Ondertussen moet er nog meer 
geld tegen aan om het klimaatdoel te ha-
len. Met een beetje gezond boerenver-
stand zou je toch zeggen: ga in Den Haag 
nog eens goed nadenken voordat je de 
agrarische sector om zeep helpt.  
En… zolang er agrarische bedrijven zijn, 
kan ANLV Geestgrond het agrarisch na-
tuurbeheer naar een hoger plan tillen.  
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ANLV Geestgrond is op deze dag te gast bij 
bloemenkwekerij Theo van Iterson, Prin-
senweg 28 te Voorhout. Wij nodigen u van 
harte uit om langs te komen. 
Meer informatie over deze dag en de fol-
der? Klik op de groene woorden. 

Weidevogelgroep 
 

Op vrijdag 24 juni werd het telseizoen 
voor de weidevogels afgesloten met 
een gezellige avond voor de vrijwil-
ligers van de weidevogeltelgroep van 
ANLV Geestgrond en (aspirant) deelne-
mende bedrijven.  
Het was een succesvol seizoen voor de 
weidevogels in de Duin- en Bollen-
streek. Officiële cijfers zijn er nog niet 
maar alle aanwezigen waren het daar-
over eens. De deelnemende bedrijven 
zijn enthousiast over de aanpak en 
samenwerking. 
 

De avond stond in het teken van het 
uitwisselen van ervaringen tussen de 
reeds deelnemende bedrijven, de vrij-
willigers en de aspirant deelnemende 
bedrijven.  
De gezellige avond werd afgesloten 
met een kennisquiz over weidevogels 
waarbij Klaas van Dijk als onbetwiste 
winnaar uit de bus kwam. Voor hem en 
voor alle deelnemende bedrijven en 
vrijwilligers was er een leuk aandenken 
als dank voor hun inzet tijdens het wei-
devogelseizoen 2022.  
 

Na afloop werd er onder het genot van 
een hapje en een drankje 
nog volop nagepraat. 

Aanleg hagen in de streek 
 

In het najaar van 2022 zullen in het bui-
tengebied opnieuw hagen worden aan-
geplant die zijn aangeschaft door onze 
vereniging. De aanschaf van het plant-
materiaal  wordt mogelijk gemaakt met 
subsidies vanuit het Actieplan Boeren-
landvogels, het Innovatiefonds voor 
biodiversiteitsherstel én de Stichting 
Van der Hucht De Beukelaar. We vragen 
de ondernemers en burgers om de ha-
gen zelf te planten en te onderhouden. 
Daarvoor zal er een contract worden 
opgesteld waarin de afspraken worden 
vastgelegd. 
De aanleg van hagen is één van de 7 
makkelijke maatregelen om het leefge-
bied van de patrijs te verbeteren. Patrij-
zen hebben meer beschuttingsmogelijk-
heden als er hagen zijn op of rondom 

onze bollenvelden. Wilt u ook weten 
wat u kunt doen om het leefgebied van 
de patrijs te verbeteren? Neem eens 
contact op met ons bestuur. Dit kan 
natuurlijk ook bij onze stand op zater-
dag 13 augustus bij het bedrijf van Theo 
van Iterson. Ook deze ondernemer 
houdt rekening met de effecten van zijn 
bedrijfsvoe-
ring op het 
landschap 
en de biodi-
versiteit.  

Mart 

https://greenportdb.nl/open-dag-bollenstreek-in-bedrijf/
https://greenportdb.nl/wp-content/uploads/2021/07/Folder-99x210mm-3luik-BIB-2022-volledig.pdf
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